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‘Het unieke aan mijn promotie-
onderzoek is dat er nog geen 
onderzoeksvraag lag toen ik 
begon. Die vrijheid vond ik leuk, 
maar die kostte ook tijd. 
Ik wilde betere voedingsrichtlij-
nen ontwikkelen voor mensen 
met diabetes type 2, maar daar-
over is al veel gepubliceerd. Wel 
vernieuwend was dat we een 
RCT uitvoerden (een gerandomi-
seerd onderzoek met controle-
groep, red.), waarin we mensen 

langer dan een jaar volgden. 
Maar het bepalen van de con-
trolegroep was lastig. Je gaat 
mensen niet opzettelijk onge-
zonde voeding geven. Ik wilde 
patiënten en zorgprofessionals 
laten meedenken met de onder-
zoeksopzet, maar het duurde 
lang om dat te regelen.
Door tijdsdruk ben ik alvast het 
onderzoeksplan gaan schrijven. 
Dat had ik beter niet kunnen 
doen, want toen ik alles op papier 
had staan, betwijfelden zowel 
patiënten als diëtisten of mijn 

onderzoek en controlegroep wel 
onderscheidend genoeg waren. Ik 
moest terug naar het begin, terwijl 
ik al een jaar bezig was. 
Tijdens een vakantie kon ik met 
meer afstand naar alles kijken en 
tegelijkertijd wakkerde de tijds-
druk mijn mentaliteit van aanpak-
ken aan. Ik bedacht een nieuwe 
focus: het verhogen van vezelin-
name door de interventiegroep.
Desondanks twijfelde de Medisch 
Ethische Toetsingscommissie zes 
maanden later aan de relevantie. 
Een week lang was ik chagrijnig 
en verdrietig. Daarna scherpte 
ik mijn onderzoeksvraag aan 
en daarmee ging de commissie 
akkoord. Opgelucht kon ik na 
anderhalf jaar beginnen met het 
uitvoeren van het onderzoek.
Als PhD-student mág je nog leren, 
waardoor het nooit voelde alsof ik 
faalde. Ik heb geleerd meer tijd te 
investeren in het duidelijk krijgen 
van de onderzoeksvraag voordat 
je je onderzoeksplan schrijft. En 
om niet bang te zijn in een vroeg 
stadium input te vragen. Dat 
neem ik mee in mijn onderzoek 
en bij het ontwikkelen van andere 
onderzoeksvoorstellen.’

Een mislukte proef, een afgewezen artikel: in de 
wetenschap wordt het al gauw bestempeld als falen. 
En erover praten? Dacht het niet. In deze rubriek doen 
collega’s dat wel. Want falen is nuttig. Dit keer Iris van 
Damme, promovendus bij Humane voeding en Gezondheid. 
Tekst Milou van der Horst  Illustratie Stijn Schreven

‘Ik moest terug naar 
het begin, terwijl ik al 
een jaar bezig was’

Falen&opstaan 

De Agrotechnology and Food Sciences Group 
(AFSG) heeft sinds 15 januari een nieuwe direc-
teur,  Gerda  Feunekes, opvolger van huidig 
bestuursvoorzitter Sjoukje Heimovaara. Feunekes 
wil de integratie van universiteit en research ver-
der uitbouwen.

Als onderzoeker bij Unilever werkte ze eerder aan 
zoutverlaging in voedingsmiddelen. Daarna was 
ze directeur van het Voedingscentrum Nederland, 
waar ze een Europees verband van voedingscentra 
oprichtte. ‘Vanuit mijn nieuwe rol blijf ik stimule-
ren dat nieuwe wetenschappelijke kennis naar de 
praktijk gaat in het belang van gezonde en duurza-
me voeding.’

Uniek
Een van Feunekes speerpunten voor AFSG is het 
versterken van One Wageningen – de integratie 
van universiteit en research. ‘Wageningen heeft 
als uniek kenmerk dat we de universiteitsgroepen 
en de researchkant hebben’, vertelt Feunekes. Met 

die unieke positie heeft 
WUR volgens haar ook 
een verantwoordelijk-
heid om bij te dragen 
aan oplossingen voor 

problemen in de wereld, zoals klimaatverandering 
en honger. ‘Het is belangrijk dat we dwarsverban-
den maken, van elkaar weten wat we doen en waar 
synergieën te halen zijn – dat wil ik optimaliseren. 
Op die gebieden waar disciplines elkaar overlap-
pen en aanvullen, kun je veel van elkaar leren en 
liggen de meeste kansen voor vooruitgang.’
Daarnaast vindt de nieuwe directeur dat Wage-
ningen zich sterker kan profileren. ‘We doen veel 
goede dingen, maar ik denk dat we meer kansen 
kunnen verzilveren.’ In haar tweede week is het 
volgens haar nog te vroeg om in detail te treden 
over waar ze die kansen ziet. ‘Ik heb natuurlijk 
allerlei ideeën, maar die wil ik eerst intern toetsen. 
Vraag het me over honderd dagen nog eens.’ ss

Nieuwe directeur 
AFSG wil  
dwars verbanden 
versterken

‘Het is belangrijk 
dat we van elkaar 
weten wat we 
doen’


